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PROTOKÓŁ Nr XVI/2016
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 13 września 2016 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy, Panią Mo-
nikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana Tadeusza Wysockiego – Sekretarza Gminy Pana
Bogdana Pochodaja – Radnego Powiatu Braniewskiego, kierowników jednostek organiza-
cyjnych Gminy, sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publiczność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 13 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.3. pomoc Powiatowi Braniewskiemu na przebudowę drogi,
5.4. zmiany statutu Gminy.

6. informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w latach 2015-2016.
7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Sekretarz Gminy – W imieniu pani Wójt wycofuję z porządku sesji projekt uchwały z poz.
5.4, - „5.4. zmiany statutu Gminy”.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posie-
dzenia, po wprowadzonej zmianie, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 13 radnych) w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.3. pomoc Powiatowi Braniewskiemu na przebudowę drogi,

6. informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w latach 2015-2016.
7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji: Nr XV/2016 z dnia 9 sierpnia 2016 r. przyjęto jednogło-
śnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 13 radnych), bez odczytywania.



Ad. pkt. 5.1. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2016-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Radny Andrzej Kubaszek – Chciałem się dowiedzieć, w jakim punkcie jesteśmy co do sta-
cji uzdatniania wody?

Pan  Łukasz  Korneluk –  Dyrektor  Zakładu  Komunalnego  –  Dokonaliśmy  niezbędnych
uzgodnień z mieszkańcami. W najbliższym czasie wydana zostanie decyzja lokalizacyjna
związana z realizacją inwestycji.

Na sale posiedzeń przybył Radny Tadeusz Gębarowski oraz pan Daniel Kopytko.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr XVI/107/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 3 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.2. – Zmiany w budżecie gminy na 2016 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4
do niniejszego protokołu.

Pan Mirosław Basarab – Czy zaplanowane środki w budżecie na remont Ośrodka Zdrowia
w Wilczętach, wystarczą?

Wójt Gminy – Na chwile obecną, to co jest niezbędne do wykonania, to jest pokrycie da-
chowe, zniszczony sufit, instalacja elektryczna, remont komina. Co do części wewnętrz-
nej budynku, to część obowiązków do wykonania jest po stronie wynajmującego po-
mieszczenia. Mam nadzieję, że państwo Kopytko pomogą przy remoncie – obowiązki są 
po jednej i drugiej stronie.

Pan Daniel Kopytko – lekarz w Ośrodku Zdrowia w Wilczętach – Jak najbardziej.

Pan Mirosław Basarab – Panie Waldeck proszę odpowiedzieć, co ze sprzedanymi miesz-
kaniami w budynku ośrodka zdrowia?

Przewodnicząca Rady – Panie Basarab, prosi pan o głos pana Waldecka. Przypominam, 
że od udzielania głosu jest Przewodniczący Rady.

Radny Roman Waldeck – Były to pustostany wystawione do sprzedaży. Myślę, że było to 
dobre posuniecie. Nowi nabywcy sami remontują i utrzymują te mieszkania,.

Przewodnicząca Rady – Panie doktorze proszę nam powiedzieć, jak układa się przez te 
lata współpraca z naszą Gminą, jak pan widzi stan ośrodka zdrowia.

Pan Daniel Kopytko – lekarz w Ośrodku Zdrowia w Wilczętach – Chciałbym serdecznie
podziękować za pomoc w remoncie. Współpraca układa się bardzo dobrze. Generalnie



ośrodek wymaga naprawy dachu, rozdziału (wymiany) instalacji  elektrycznej oraz re-
montu pomieszczeń.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca remontu
ośrodka, wymiany instalacji, wyglądzie gabinetów lekarskich, itp. w której udział wzięli:
pani Agnieszka Widuń, radna Elżbieta Skubij, pan Daniel Kopytko, pan Andrzej Turczyk –
bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady.

Radny Roman Waldeck – Ośrodek zdrowia ma być zamknięty, a co z pacjentami?

Pan Daniel Kopytko – Na czas remontu ośrodek będzie zamknięty. Pacjenci będą przyj-
mowani w Ośrodku Zdrowia w Młynarach.  Postaramy się aby codziennie  przyjmowali
chorych trzej lekarze, a czas zostanie wydłużony do godz. 18:00.

Radny Jacek Przysowa zadeklarował wstawienie w Ośrodku Zdrowia w Wilczętach, dźwię-
kochłonnych drzwi do gabinetu lekarskiego na własny koszt.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 rad-
nych) jako uchwałę Nr XVI/108/16 stanowiącą załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.3. – pomoc Powiatowi Braniewskiemu

Z treścią projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wilczęta do realizacji zada-
nia pod nazwą: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1154N w miejscowości Słobity (w km
od 10+785,3 do km 11+780,30)” w partnerstwie z Powiatem Braniewskim realizowane-
go w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata
2016 –  2019 zapoznał  zebranych  Pan  Tadeusz  Wysocki  –  Sekretarz  Gminy.  Projekt
uchwały stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały w głosowaniu: 2 „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzy-
mującym się”.

 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały w głosowaniu: 1 „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzy-
mujących się” (głos przewodniczącej był „za”.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały w głosowaniu: 2 „za” i
1 „wstrzymującym się”.

Radny Marcin Stołycia – Była mowa o piśmie od Starostwa w sprawie drogi.

Wójt Gminy – Tak. Pismo jest z 30 sierpnia. „W odpowiedzi na pismo z dnia 29 sierpnia 
w sprawie partnerstwa przy realizacji inwestycji związanej z remontem drogi powiatowej 
w Słobitach, deklaracji Gminy o przekazanie na ten cel dotacji celowej w wysokości 155 
tys. zł. Zarząd Powiatu Braniewskiego deklaruje wsparcie finansowe w tej samej wysoko-
ści na remont drogi w miejscowo0ści Wilczęta”. Pismo podpisane przez Starostę Leszka 
Dziąga. W czasie spotkań ze Starostą, była mowa o drogach na terenie Gminy Wilczęta.

Pan Bogdan Pochodaj – Chciałbym dopowiedzieć, że podpis Starosty na piśmie, to decy-
zja Zarządu Powiatu Braniewskiego.



Radny Tadeusz Gębarowski – Chciałbym prosić państwa radnych o pozytywne głosowa-
nie nad podjęciem tej uchwały. Wiecie państwo jak ta droga wygląda. W sytuacji kiedy 
powiat występuje z taką sugestią, to należy przyjąć. 

Przewodnicząca Rady – Bardzo dobrze, że pan zabrał głos. Chciałabym aby też porozma-
wiał pan z panem Pochodajem i Starostą Powiatu Braniewskiego odnośnie drogi Karwiny-
Osiek.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Po pierwsze Starostwo ma swoje drogi a Gmina swoje i 
każdy za nie odpowiada. Nikt nikomu pomników nie będzie stawiał za to, że wykonuje 
swoje obowiązki. Wczoraj rozmawialiśmy na temat punktacji – dzwonił pan do Starostwa
i nie uzyskał odpowiedzi i odesłał pan na strony Urzędu Marszałkowskiego. Sprawdziłam 
jak wygląda punktacja. Kwota 155 tys. o które wnioskuje Starostwo, a dziwi mnie data 
wpływu pisma do urzędu gminy. Dokumentacja przygotowywana była przez rok czasu. 
Pismo wpłynęło 24 sierpnia 2016 r. czyli na niecały miesiąc przed ostatecznym złożeniem
wniosku (wnioski składa się do 15 września). Starostwo wnioskuje o dofinansowanie w 
kwocie 155 tys. zł dla „zdobycia” 1 punktu przy merytorycznej ocenie wniosków. Zapyta-
łam wczoraj radnego powiatowego, jaka ilość punktów może zadecydować o przyjęciu 
wniosku do realizacji.

Pan Bogdan Pochodaj – Składane wnioski są oceniane i punktowane. Wszyscy składają 
wnioski a pieniędzy wystarcza tylko na kilka. Który wniosek „przejdzie”, ten, który ma 
najwięcej punktów. Zabiegamy o każdy punkt aby być wyżej w rankingu dofinansowania.
Każdy prywatny podmiot, który chce „dołożyć” do drogi to następne punkty. Przy pięciu 
przedsiębiorcach kolejne pięć punktów. Dlatego każdy punkt jest dla nas ważny. 

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca znaczenia
punktów przyznawanych do wniosków, czy Starostwo zwracało się do innych podmiotów
o wsparcie wniosków, przewidywane ilości punktów na złożone wnioski, za jakie działania
jest punktacja, itp. w której udział wzięli: radna Lilla Kaczorek-Niska, Wójt Gminy, pan
Bogdan Pochodaj, pan Łukasz Korneluk, radny Jacek Przysowa, radny Tadeusz Gębarow-
ski – bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady.

Salę posiedzeń opuścił radny Roman Waldeck

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Mieszkańców Gminy interesują sprawy dróg. Drogę Stare 
Siedlisko – Dębiny – Ławki robicie od kilku lat. Wyciągacie rękę do nas po ten 1 punkt a 
sami zachowujecie się w taki sposób jak rozkapryszone dziecko. Jak będę chciał to zrobię
i tyle. Nie panie Pochodaj, bodaj na sierpniowej sesji na pytanie o odkrzaczanie drogi po-
wiedział mi pan bezczelnie, że Zarząd przyszedł do nas na Gminę i zalał dziurę w na-
wierzchni jezdni akurat naprzeciwko pana posesji – tak mi pan wtedy odpowiedział. Po-
wiedział pan również, że za dwa tygodnie zaczną odkrzaczać drogi, dzisiaj mamy 13 
września i nie widziałam aby na odcinku tym o który wnioskowałam ktokolwiek się poja-
wił. Ponieważ poziom dyskusji zszedł, widać jak wygląda, mówi pan, że nie boi się miesz-
kańców bo jest pan niezależny, to dzięki tym mieszkańcom, którzy pana wybrali na rad-
nego powiatowego zwiększył pan swoje dochody o prawie pół miliona złotych w ciągu 
tych kadencji, kiedy był pan radnym i wicestarostą. Więc niech pan nie mówi, że jest pan
niezależny i że pana mieszkańcy nie interesują.

Przewodnicząca Rady – Wyczerpaliśmy listę mówców i przechodzimy do głosowania.

Przewodnicząca Rady odczytała  i  poddała  pod głosowanie powyższy projekt uchwały,
który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 8 głosach „za”, 3 „przeciw” i 2 „wstrzymują-
cych się” jako uchwałę Nr XVI/109/16 stanowiącą załącznik Nr 7 do niniejszego proto-
kołu

Rady Tadeusz Gębarowski – Szanowni państwo bardzo dziękuję za podjęcie uchwały.

Przewodnicząca Rady – Powiem państwu dlaczego głosowałam przeciw. Nie chodzi o 
samą drogę do Słobit, bo to jest szczytny cel. Ale chodzi mi o to, że nie stać nas na taki 
gest. Budżet, który będzie uchwalony na przyszły rok, będzie budżetem bardzo ubogim. 



Sami państwo widzicie jaka jest sytuacja w rolnictwie. Drogi gminne jakie mamy to 
mamy. Powiat da sobie radę ale my jako Gmina nie damy. 155 tys. zł to będzie kolejny 
kredyt, a mamy ich sporo. Następna sprawa – ja nie mogę powiedzieć, że ja „dam” te 
pieniądze, ponieważ borykamy się z ...

Do wypowiedzi pani Przewodniczącej, bez udzielenia głosu, wtrącał się pan Mirosław Ba-
sarab, mówiąc między innymi, że „Chcecie wpuścić w maliny tą Gminę”. Mimo upomnień 
pan Basarab w dalszym ciągu nie zastosował się do poleceń Przewodniczącej Rady. W 
związku z powyższym Przewodnicząca Rady poprosiła pana Mirosława Basaraba o opusz-
czenie sali posiedzeń.
Pan Mirosław Basarab sali posiedzeń nie opuścił.

Przewodnicząca Rady – Jak wspominałam dźwigamy pewne brzemię, a jest to brzemię 
oczyszczalni ścieków, jej remont, „nieszczęsny” dom kultury w Bardynach. Zaciągając 
kolejny kredyt na pomoc dla Powiatu Braniewskiego nie udźwigniemy ciężaru naszych 
wydatków. Dlatego mój głos był przeciw. Uważam, że mamy własne Gminne potrzeby.

Radny Andrzej Kubaszek – Co, konkretnie na tej oczyszczalni trzeba zrobić?

Pan Łukasz Korneluk – Przez prokuratora został powołany biegły, który zbada te sprawy.
W czwartek biegły robił wizję na ujęciu oczyszczalni ścieków i w Bardynach. Oczyszczal-
nia ścieków, to odwodnienie, wzmocnienie i izolacja fundamentów. Roboty związane z 
zewnętrznym posadowieniem budynku.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca możliwo-
ści pozyskiwania dodatkowych dochodów przez zakład komunalny w której udział wzięli:
radny Ryszard Wargacki, pan Łukasz Korneluk, Wójt Gminy, radny Andrzej Kubaszek –
bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady.

Salę posiedzeń opuściła pani Wójt – spotkanie w urzędzie z członkami Zarządu Powiatu 
Braniewskiego.

Ad. pkt.   6. – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w latach 2015-2016.

Informację  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  latach  2015-2016  przedstawił
zebranym Sekretarz Gminy. Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Radny Andrzej Kubaszek – Była rozmowa o przedszkolu w Słobitach. Czy wszystko jest
gotowe?

Pani Olga Karpińska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Słobitach – Nie do końca jest po-
prawione, ponieważ jest remont sali i od jutra do Łazienki i szatni „wchodzi ekipa” re-
montowa.

Radny Marcin Stołycia – Jaka jest różnica między wydatkami a subwencją?

Sekretarz Gminy – Trzeba w ustawie popatrzeć jak jest zapisane, które wydatki są wła-
sne. Np do wydatków własnych zalicza się dowożenie dzieci (260-270 tys. zł rocznie), to
dofinansowanie między subwencją a kosztami to 1 milion – 1,1 mln. zł.

Ad. pkt. 7. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Pan Marian Niski – Sołtys Sołectwa Bardyny – Rozmawiamy o bezpieczeństwie dowoże-
nia dzieci do szkół, szkoda, że nie ma radnego powiatowego. Drogi są zarośnięte. Bez-
pieczniej i taniej jest odkrzaczenie drogi Bardyny-Wilczęta i innych dróg powiatowych w
naszej Gminie, niż kolizja autobusu z wyjeżdżającym na drogę sprzętem rolniczym.

Radna Elżbieta Skubij – Panie Marcinie. Może pan iść do Gminy, jest wicestarosta i prze-
kazać informację.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Będzie tworzony budżet na przyszły rok. Zdziwiły mnie py-
tania członków Komisji Rewizyjnej – co trzeba zrobić na oczyszczalni ścieków. Pan War-



gacki wspomniał o inwestycjach jak pracował zakład komunalny wcześniej. Doskonale
pan wie z kontroli, że brakuje dokumentów księgowych. Dziwią mnie takie pytanie. Jesz-
cze bardziej zdziwiona jestem tym, że o wiele rzeczy o których decydujecie nie widzieli-
ście na oczy. To dotyczy wszystkich radnych. Jest mowa o świetlicy w Bardynach, który z
radnych tam był? Oczyszczalnia ścieków, kto tam był?

Radny Andrzej Kubaszek – Na początku marca 

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca bycia na
terenie oczyszczalni, spostrzeżenia co do stanu technicznego, obejścia posesji, funkcjo-
nowania oczyszczalni itp. w której udział wzięli: radna Lilla Kaczorek-Niska, radny An-
drzej  Kubaszek i  radna Elżbieta  Skubij  –  bez udzielania  głosu  przez  Przewodniczącą
Rady.

Ad. pkt.  8. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Wiceprzewodniczący Rady podziękował wszyst-
kim za udział i zakończył posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 12:07 do godziny 13:50.

PROTOKOŁOWAŁ: RZEWODNICZĄCA
RADY GMINY WILCZĘTA

Ryszard Żemier Krystyna Kaczyńska
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